
gotovo 70 če ne 80% lanskega pridom 
ka prodanega. Ostanek bo slgurnoj 
našel kupca. 

3. Letnika 1918 in 1919 sta že redi 
ka prikazen pri naših kmetovalcih* 
Večinoma sta so prodala v zvezi z le* 
tnikom 1920. Morda še ležita kjo pri 
večjih posestnikih in teda,| sta pr i 
merno dobre kakovosti. Ravuo v zacl* 
njem času se je več sto hektolitrov te* 
ga ga blaga razprodalo po dobri ee* 
ni. 

* Za sedaj še nam še ni treba bati 
padanja vinskih cen pri dobrem bla
gu. To nam svedočijo tudi najnovejši! 
kupi, kjer se je za dobro kapljico pUs 
čevalo 26—30 K. Le slabo blago je 
padlo v ceni, kakor nam pravijo po* 
ročlla iz Španije, Francije, Italije« 
Madžarske itd. Te države produnirajo 
mnogo slabejšega vina od 7.9% alka 
hola in trgovci in posestniki so so ho
teli rešiti teh vinskih zalog ter so za
čeli popuščati v ceni. Najprej v Špa
niji, potem na Francoskem in konečj« 
no se je val padanja vinskih cen raz* 
širil tudi v Italijo in na Madžarsko■ 
Da je tangiral tudi slabšo blago v 3tx 
goslaviji, je umevno. Ko pa so so » 
Španiji večinoma iznebill onega bla* 
ga, katerega so se hoteli iznebiti, ia 
začeta stagnacija vinskih cen in da* 
našnja poročila pravijo, da gredo ce* 
ne zopet navzgor. Išče se zopet dobro 
blago, kateremu cena povprek ni ob* 
čutno padla, 

4. Razmere se bodo povsod, pose
bno pa pri nas v Jugoslaviji občutna 
spremenile, kakor hitro bi dobili sa* 
mo srednje dobro trgatev. Čeravno smo 
do danes še za silo izhajali z diferen
co med dohodki in stroški vinogradO"« 
postane naš položaj skrajno neugoden 
pri prvi dobri letini* Tedaj nastana 
polomija, Prvi korak je v tem oziris 
že podvzel Vinarski in sadiarski od
sek v Mariboru, ki priredi ob prilikii 
trgovskoobrtnega velesejma v Ljubijo; 
ni od 13. do 24. avgusta i* L velite 
vinski sejem v zvezi z vinsko, raz* 
stavo. 

Našemu vztrajnemu in požrtvoval* 
ncmu delu pa mora tudi držaya pri« 
Skočiti na pomoč: 

a) Dna mora preprociji uvo? tulili 
vin in skrbeti za neoviran in prosti 
izvoz domačega blaga. Posebao tisto; 
dolgotrajno in mučno postopanja s 
prazno vinsko posodo, k> pride iz ino
zemstva, da se tnkaj naoohd hi zopet 
izvozi, mora kmalu prenonali, Zakai 
pa se v drugih naprednih državah tat 
ka posoda ne zacarini ali obremeni g 
kavcijo? Tam se prazna posoda n& 
obmejni postaji ali celo v kraju nau 
polndve kratkomalo žigosa (vžig) in zs 
žigom zaznamovana posoda gre zopet 
noovirano nazaj čez mejo. Hitra, toč> 
na in kulantna odprava našega vina 
črez mejo je prvi pogoj za zdravi raz* 
yoj naše izvozne vinske trgovine, 

iTudi običajni „bakšiš" na želez* 

Rob. Košar. 
Poročila z vinskega trga si na

sprotujejo. Enkrat čitamo v listih o 
padanju vinskih cen, drugič zopet o 
utrjevanju istih, tretjič se celo poro
ča, da vinske cene rastejo. Česa se 
naj drži naš vinogradnik, kateremu 
poročilu naj verjame? 

Moje misli so: 
1, Kdor še ima dobro kapljico iz 

leta 1920 v kleti, se naj no boji za to 
blago. Pri dobrem kletarstvu bo to vi 
no prihodnje leto zrelo za buteljke in 
kupci ga bodo iskali,z lučjo. Točenje 
buteljk se je v vojni in povojni dobi 
udomačilo in za buteljke manjka bla
ga. Letnika Iti i 7 ni več na trgu. 

2r Tudi vina, ki so imela kot mošt 
11—19 stopinj po klošterneuburgerci 
še ne bodo prišla v izgubo, ker se bo 
pomanjkanja primerno dobrega stare
ga vina še občutilo dolgo po novem 
letu, čeravno bi zrastta letos prav 
dobra kapljica. Do novega vina še 
nam manjka 7 do 8 mescev. V. našem 
ljutomerskoormoškem okraju, katere 
ga imam v mislih pri teh vrsticah* jo 

Vinski trg. 



niean, mora država zatretl: on po
dražuje blago za tisočak d, obremen
i nje brez potrebe konzummiU in je 
sraateten pečat na licu našo Jugosla
viie» 

Za pospeševanje vinske trgovine 
se «aj uvedejo minimalni železniški ia 
parobrodai tarifi, kakor so že v ve 
Jjav! ▼ vseh na vinskem eksportu za
interesiranih državah. Dozuevui defi
oit bo pokrila množina izvoženega 
blaga. 

!Q \ naših obmejnih izvozuih \in
sktfi; centralah (za nas n. pr. Mari 
bor) so naj s pomočjo države ustano 
vtja vezja vinska skladišča. 

«1 Zunanji konzulati in trgovske 
ageoJure naj imajo v evidenci tudi 
vinsko trgovino. Ravno iz teh mest 
bi lahko prišel marsikateri koristen 
inžgiaj aa izvoz našega vina. 

d) Provenijenca vin in imena vin* 
iJrift krajev se mora postavno zašči
tit!« Vin. in sadj. odsek v Mariboru 
|o ie lansko leto izdelal tozadevni 
predlog ter ga vposlal poverieništvu 
aa knaUstvo v Ljubljano. Upajmo, da 
se asaj za Slovenijo ugodno reši do 
novaaa leta. 

»J LisU pišejo, da stoujo cene ju. 
.joefehpanskemu viuu nad svetovno pa
riteto hi da je to vzrok st*^uacije vin
skegn izvoza. Cene našemu vinu tudi 
ne bodo padle, dokler bo kilogram 
kruta« moke stal 14 do 1U K, dokler 
(Kida morali vinogradniki plačevati 
tako "visoke cene za galico in žveplo, 
dofcfor se ne bodo spremenili visoki 
iotazuiški tariii in nehale šikano oa
rJBOTBia in dokler bo država mnenja, 
da je vinogradnik najbolj pripravna 
davčna molzna krava. Za znižanje 
prodakoijskih in prevoznih stroškov 
bo Marala država nekaj storiti, ako 
noče, da se uniči njeno vinogradni 
štva. Mi vinogradniki hočemo storiti 
vs*» kaar je v naših močeh za obstoj 
m vaavoj vinogradništva — državo 
pa prosimo, da nam gre uri tem stre 
»»Ijenju na roko in da odpravi zapre, 
ka, ki leže v njenem delokroiri. 

Zato moramo že danes misliti na 
prlhadnje slabe čase in že danes mo
ramo ukreniti vse, da se bomo lahko 
uspešno bojevali za obstane«: naših 
lepih goric* Kmalu si morama biti po
polnoma na jasnem: 

A. Kaj moramo sami storiti za 
ugodno prodajo in izvoz naših vin; 

H. Kaj moramo zahtevati od dr «• 
zave, da stori v našo korist? .Glede 
prve točke naj omenim: 

a) V prvi vrsti moramo gledati, da 
pridelamo vino kolikor mogoče (iobre 
kakovosti. Tako blago se bo vedno is 
kalo In dobro plačevalo. Drugi pogoj 
pa je — pozna trgatev. Lani smo pro 
raso Brali. Ako bi počakali s trgat ,i
jo (seveda, kdor je imel zdravo groz
dje) vsaj do 5, ali 10. oktobra, bi do
bili fcuredno kapljico. 

Čuvajte tudi naše žlahtuo vinske 
*orte pred šmarnico, izabofo in drugo 
tako manjvredno primesjo. Na prešaj
mo vsega skup. Dosedaj res ni bilo 
bogve kakega razločka v ceni med 
čisto Šmarnico in mad s Šmarnico po
mešanim vinom Žlahtnih trt, odslej pa 
bo drugače. Samo od dobro kakovosti 
našega blaga bo odvisna plodonos
nost naših goric. 

b) Čeravno je kletarstvo v naSem 
Jlutoniertbkoormoškera okraju in raz 
merama v oeli Sloveniji na brezpri 
merno višji stopnji kakor v drugih 
jugoslovanskih pokrajinah, polagajo 
naši* vinogradniki v mnogih slučajih 
Se vendar premalo pažnje na dobro 
vinsko posodo, na pravilni potek vre
nja vinskega mošta in na pravi čas 
pretakanja. Novi nasadi in njih pra
vilno oskrbovanje, so tverdi dosedaj 
glavno skrb države. Danes pa bi se 
morala država z isto vnemo in teme
ljitostjo zavzeti za umno kletarstvo in 
nam hi na roko z vzgledi in podpora
mi kakor pri obnovitvi vinogradov . 
Star in umen vinogradnik je dejal: 
„Kakšni je mošt — takšno je vino ; 
vendar pa zraste mošt v goricah, vi
no pa v kleti." Z nepravilnim pošto 
panjem v kleti dobimo lahko iz naj 
boljšega mošta slabo neokusno vino. 

o) Za ustanavljanje vinarfkih za
drug še narod do danes ni čutil po 
treb. Nameravano zadrugo tudi ne bi 
uspele. S tem pa ni rečeno, da ne bi 
smeli že pripravljati tla za dobo, ko 
bo ustanavljanje vin. zadrug viselo v 
zraku. Premišljujmo že danes to ve
levažno vprašanje, ker bodo mo<*da 
ravno zadruge, ustvarjajoče tipična 

vina njenega okoliša, zadnja rešitev 
propadajočega vinogradništva, 

di Pokažimo pri vsaki priliki, da 
raste v Sloveniji res dobro, zdravo 
in trpežno blago. Naj no bo nobene 
razstave, nobenega večjoga sejma v 
tu in inozemstvu, kjer so ne bi kaza
la naša žlahtna vinska kapljica. Iz 
datki se bodo bogato obrestovali. Re
klama za naša vina ne «me nikdar 
zaspati. 


